
یک فعال پتروشیمی:

رانت پروانه های صوری و معافیت مالیاتی محصولات پتروشیمی به دلالان رسید

اقتصادی

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران:

تخم مرغ کیلویی 800 تومان گران شد

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

خودروسازان بانکدار شده اند و سود 32 درصد به مردم می دهند

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران گفت: 
قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ درب مرغداری 800 تومان در چند روز 

گذشته افزایش یافته و به 5200 تومان رسیده است.
ناصر نبی پور در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم اظهار کرد: هر کیلوگرم 
تخم مرغ درب مرغداری به 5200 تومان رســیده و 800 تومان افزایش 

قیمت داشته است.
وی افــزود: قیمت تخم مرغ در اوایل هفته گذشــته 4300 تا 4400 
تومان بود که به خاطر معدوم سازی 10 میلیون قطعه مرغ تخمگذار نرخ 
آن افزایش یافته است. دلیل این معدوم سازی شیوع آنفلوآنزای مرغی بود.

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران ادامه داد: در 
کنار عامل کاهش تعداد مرغ تخمگذار به دلیل آنفلوآنزای پرندگان، باید 
به موضوع افزایش قیمت هر ساله تخم مرغ در این مقطع زمانی یعنی 20 

بهمن تا 20 اسفند اشاره کرد.
نبی پــور تصریح کرد: قنادی ها و صنایع کیک پزی هر ســاله در این 
مقطع خرید عمده ای برای تهیه محصولات موردنظر خود انجام می دهند 
که این موضوع نیز در بالا رفتن نرخ تخم مرغ برای مردم تأثیرگذار است.
همچنین رئیس انجمن مرغ گوشــتی با اشاره به افزایش قیمت مرغ 
در بازار گفت: با توجه به هزینه های تولید قیمت 7500 تومان تا هشــت 

هزار تومان برای مرغ گرم منطقی است.
محمد یوسفی افزود: قیمت مرغ برای مصرف کنندگان کمی افزایش 
یافته اما باید در نظر داشت که این افزایش قیمت علاوه بر اینکه چشم گیر 

نیست بلکه منصفانه است!
وی افزود: با توجه به هزینه های تولید قیمت 7500 تومانی تا هشت 
هــزار تومان برای مرغ گرم منطقی اســت زیرا بایــد بتواند هزینه های 

تولیدکنندگان را نیز پوشش دهد.

معاون وزیر نفت:

دولت آ مریکا نمی تواند مشکلی
 برای نفت و گاز ایران ایجاد کند

گزارش بانک مرکزی نشان می دهد

رشد ۹0 درصدی هزینه های جاری 
دولت یازدهم نسبت به دولت قبل

معاون وزیر نفت گفت: ما فکر نمی  کنیم که  دولت جدید آمریکا 
مشکل عمده ای در بخش نفت و گاز ایران ایجاد کند.

به گزارش تسنیم به نقل از پایگاه خبری دیلی استار، ایران با جدیت 
تــلاش می کند تا جای پای خود در بازار جهانی انرژی را محکم تر کند و 
اجازه نمی دهد لحن تقابلی دونالد ترامپ، رئیس جمهور جدید آ مریکا این 

کشور را از این هدف بازدارد.
به گفته امیرحسین زمانی نیا، معاون وزیر نفت ایران، لفاظی های سیاسی 
بعید اســت که بتواند مانع ملموســی را بر سر راه بلندپروازی ایران برای 
پیوستن به روسیه و نروژ یعنی کشورهای عمده صادرکننده گاز ایجاد نماید.

ایران دارای حدود هفت تریلیون دلار ذخایر گازی اســت و درهایش 
به روی شــرکت هایی که علاقمند به بهره برداری از این منابع هستند باز 
اســت. زمانی نیا معتقد است این ارقام بالا بدان معناست که بخش انرژی 
ایران از جنبه تجاری آن قدر برای دنیا فریبنده اســت که نمی تواند از آن 

چشم پوشی کند.
زمانی نیا هفته گذشته در مصاحبه ای در حاشیه نشست ال ان جی و گاز 
ایران در فرانکفورت گفت: »نگرانی هایی وجود دارد و سرمایه بین المللی 
کمیاب است، اما پروژه های ما و فضای سرمایه گذاری ما به اندازه ای جذاب 

است که ما فکر نمی کنیم با مشکل عمده ای مواجه باشیم«.
وی افزود: »ما فکر نمی کنیم که دولت جدید آمریکا مشکل عمده ای 

در بخش نفت و گاز ایجاد کند«.
زمانی نیــا گفت: فعالیت های سیاســی بین المللی در حال ایجاد یک 
»سکسکه موقت« در بخش سرمایه گذاری است، اما سود فعالیت در بخش 
گاز ایران به اندازه کافی بالا هســت تا به افراد انگیزه بدهد بر اختلافات 

خود غلبه کنند.
حمید سورقلی، تحلیلگر مسائل انرژی در موسسه انرژی پایونیرز اظهار 

کرد: ایران همچنان برای سرمایه گذاران روسی و چینی جذابیت دارد.
این تحلیلگر انرژی در ادامه گفت: »ترامپ تاثیری بر این روند کلان 
نخواهد گذاشت، بلکه تنها می تواند بر کمیت اهداف به دست آمده تاثیر 
بگذارد... ابهام های داخلی و سیاسی کردن بحث ها از جمله در مورد قیمت 

گاز صادراتی می تواند تاثیر بیشتری داشته باشد«.
به گفته علی امیرانی، مســئول بازاریابی شــرکت ملی صادرات گاز 
ایران، هنوز بحث هایی در  داخل کشــور در مورد اینکه بهترین استفاده 
از گاز طبیعی چیســت، وجود دارد. استفاده از گاز در میادین نفتی یا در 
نیروگاه های تولید برق ممکن اســت بیشتر از صادرات گاز با قیمت های 

پایین فعلی به نفع اقتصاد کشور باشد.
امیرانــی افزود: »در حال حاضــر در بازار بین المللی قیمت ها چندان 
جذاب نیست و این حداقل تا سال 2024 ادامه خواهد داشت... این مسئله 
ما را تشویق می  کند تا به فرصت های موجود در داخل ایران فکر کنیم«.
به گفته سیامک ادیبی، رئیس بخش گاز خاورمیانه موسسه اف جی ای، 
با دسترسی به تکنولوژی های بیشتر ایران می تواند تا سال 2030 روزانه تا 
170 میلیون مترمکعب گاز صادر کند که عمدتا به کشورهای خاورمیانه 
خواهــد بود، بدین ترتیب براســاس آمارهای بی پــی، ایران به پنجمین 
صادرکننده گاز در جهان پس از روسیه، نروژ، کانادا و قطر تبدیل خواهد 

شد.
زمانی نیا گفت: ایران برای توسعه پروژه های نفت و گاز پیشنهادی خود 
به 70 میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز دارد و نیمی از این رقم طی »چند 

ماه آینده« می تواند تامین شود.
وی افزود: اولین خط لوله گاز ایران آماده ارســال گاز به عراق اســت 

و دومین خط لوله به بصره دو یا سه ماه دیگر آغاز به کار خواهد کرد.

رئیس هیئت مدیره انجمن نساجی کشور:

50 درصد پوشاک وارداتی
 قاچاق وارد کشور می شود
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فرش  ملی  مرکز  رئیس 
همراهی  عدم  گفت:  ایران 
امید  کارآفرینی  صنــدوق 
پرداخت  طرح  اجرای  مانع 
تسهیلات 10 میلیون تومانی 
ایرانی شــده  فرش  خرید 

است.
حمید کارگــر در گفت وگو 
با خبرگزاری فــارس در مورد 
آخرین وضعیت وام 10 میلیون 
تومانی خرید فرش دســتباف 
ایرانــی اظهار کــرد: بهمن ماه 
تفاهمنامه ای  گذشــته  ســال 
بین مرکز ملی فــرش ایران و 
صنــدوق کارآفرینی امید برای 
ارائه تســهیلات به خرید فرش 

رئیس مرکز ملی فرش: 

تسهیلات 10 میلیون تومانی خرید فرش دستباف محقق نشد
دستباف و ایجاد رونق در خرید 

این نوع فرش منعقد شد.
رئیس مرکز ملی فرش ایران 
با بیان اینکه به دلیل عدم فراهم 
بودن پیش شرط های لازم برای 
اجرا، این طرح فراگیر نشــد، 
افزود: فروشندگانی که تمایل به 
عضویت در این طرح را داشتند 
بایــد در صنــدوق کارآفرینی 
امید حساب افتتاح می کردند و 
دستگاه پوز صندوق کارآفرینی 
امید را در فروشگاه خود نصب 

می کردند.
کارگر بیان داشت: همچنین 
خریدارانی که تمایل به استفاده 
از این تســهیلات را داشــتند 

باید در صندوق مذکور حساب 
افتتاح می کردند و کارت خرید 
دریافت می کردند که متاسفانه 

این مراحــل مقدماتی به طول 
انجامید و تا حدی هم شــاهد 
ناهمراهــی از ســوی صندوق 

کارآفرینی امید در فراهم کردن 
این زیرساخت ها بودیم.

وی بیان داشــت: این طرح 
دو ماه پیش در نمایشگاه فرش 
کردســتان بصورت پایلوت به 
اجرا درآمد و امیدوار هستیم با 
همراهی صندوق یاد شده شاهد 

اجرای فراگیر آن باشیم.
رئیس مرکز ملی فرش ایران 
با بیان اینکه برخی فروشندگان 
از ثبت تراکنش های  مالی خود 
در این طرح استقبال نمی کنند، 
تصریح کرد: این فروشــندگان 
از پیامدهــای مالیاتــی ثبت 
تراکنش هــای فــرش خود در 
سامانه فروش تسهیلاتی فرش 

دســتباف نگرانند و باعث شده 
تا در پذیرش دســتگاه های پوز 
در ایــن طرح امتنــاع کنند.بر 
اساس این گزارش؛ قرار بود وام 
10 میلیون تومانی خرید فرش 
دستباف طی تفاهمنامه مذکور 
از ابتدای امســال به متقاضیان 
داخلی خرید فرش دستباف در 
راستای رونق بخشی به بازار این 
کالای ایرانی پرداخت شود که بر 
اساس اظهارات رئیس ملی مرکز 
فرش ایران علیرغم پیگیری های 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و 
بانک مرکزی برای فراهم شدن 
این تســهیلات هنوز این اتفاق 

حاصل نشده است.

مدیرعامل تشــکل های 
حمایتی و هدایتی کشاورزی 
ایران گفــت: تعیین قیمت 
1300 تومانی خرید تضمینی 
گنــدم برای ســال آینده 
در صورتی مناســب است 
که دولــت حمایت هایی از 
تولیدکنندگان داشته باشد.

سجاد سنجابی در گفت وگو 
با ایســنا، با اشاره به اعلام نرخ 
1300 تومانــی بــرای خریــد 
تضمینــی گندم اظهــار کرد: 
افزایــش 30 تومانی نرخ خرید 
تضمینی گندم نســبت به سال 
گذشته زمانی متناسب با هزینه 
های گندم کاران خواهد بود که 

مدیرعامل تشکل های حمایتی کشاورزی:

نرخ تضمینی گندم با توجه به تورم به هیچ عنوان منطقی نیست
دولت حمایت هایی نیز برای آنان 

در نظر بگیرد.
وی بــا بیان اینکه بهتر بود 
نرخ خرید تضمینی گندم برای 
سال آینده بر مبنای نرخ تورم 
تعیین می شد، افزود: هزینه های 
گندم کاران از هزینه سوخت و 
کارگر گرفته تا دیگر هزینه های 
جانبی بر اســاس نــرخ تورم 
افزایش می یابد، لذا کمتر بودن 
افزایش قیمت خرید تضمینی 
گندم از نــرخ تورم می تواند به 

تولیدکنندگان ضربه بزند.
تشــکل های  مدیرعامــل 
حمایتی و هدایتی کشــاورزی 
ایران با اشــاره به بیشتر بودن 

قیمت 1300 تومانی نرخ خرید 
تضمینی گندم در مقایســه با 
قیمت های جهانی گفت: مقایسه 

قیمت گندم با قیمت جهانی در 
شــرایطی که حمایت های لازم 
منطقی  نشــود،  از گندم کاران 

تاکید کرد:  در  نیست.سنجابی 
حــال حاضر هیچ نوع حمایتی 
از تولیدکننــدگان گنــدم در 
کشور نمی شود و همین مسئله 
می تواند گندم کاران را سرخورده 

کند.
عضو هیئت رئیســه مجمع 
ملی خبرگان کشاورزی کشور 
گفت: قیمــت خرید تضمینی 
بــرای گندم  تومانــی   1300
شاید برای کشاورزان بزرگ که 
زمین های زیادی دارند منطقی 
باشد، اما برای گندم کاران خرد 
و کوچک نزدیک به هزینه های 
تمام شده خواهد بود و همین 
ســود گندم کاری را برای آنها 

کم می کند.
ســنجابی درمجموع قیمت 
1300 تومانی تعیین شده برای 
خرید تضمینی گندم را قیمتی 
افزود:  غیرمنطقی عنوان کرد و 
شاید محاسبه این قیمت با قیمت 
خرید جهانی گندم منطقی باشد، 
اما همین رقم با توجه به نرخ تورم 

به هیچ عنوان منطقی نیست.
وی از گندم بــه عنوان نان 
سر سفره مردم ایران یاد کرد و 
افزود: گندم یک کالای اساسی 
و استراتژیک است که رسیدن و 
ماندگاری در خودکفایی در تولید 
آن از اهمیــت زیادی برخوردار 

است.

عضو کمیسیون اقتصادی 
شــدن  بانکدار  از  مجلس 
و  داد  خبر  خودروســازان 
گفت: سود بانک ها 15 درصد 
اما سایپا 28  اعلام شــده 
درصد و ایران خودرو سود را 
26 درصد و یک خودروساز 
هــم 32 درصد اعلام کرده 

است.
بــه گــزارش خبرگــزاری 
عضو  کریمی  علی اکبر  تسنیم، 
کمیسیون اقتصادی مجلس در 
یک برنامــه تلویزیونی تصریح 
کرد: در سال های اخیر مشکلاتی 

برای مجموعه تولید ایجاد شده 
و جــذب منابــع مردمی مورد 
نظر قرار گرفته اســت و هر دو 
و  )ســایپا  خودرو  تولیدکننده 
ایران خودرو( از منابع مردمی و 
با ارائه سودهای بانکی توانسته اند 
سرمایه های مردم را جذب کنند 
و چالشــی در اقتصــاد بوجود 
آورده انــد و مخاطراتــی برای 
سیســتم بانکی کشــور ایجاد 

کرده اند.
وی در ادامه اظهار داشــت: 
ســود بانک ها 15 درصد اعلام 
شــده اما ســایپا 28 درصد و 

ایران خودرو ســود را 26 درصد 
اعلام کرده است. این مابه التفاوت 
سود بانک ها و خودروسازان در 

اقتصاد مشکل ساز شده است.
این نماینده مجلس شورای 
اسلامی افزود: رقم هایی که در 
آگهی های این شرکت هاســت 
بسیار بالاست تا جایی که یک 
شرکت خودروسازی میزان سود 
را تا 32 درصد اعلام کرده است.
کریمــی گفت: بــه لحاظ 
مقررات پولی و بانکی این اقدام 
که ســپرده های مردم را جذب 
بانکی  مقررات  خلاف  می کند، 

است و به وزیر صنایع تذکر داده 
شده است اما این روند همچنان 

ادامه یافته است.
عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس ادامه داد خودرو در دنیا 
یک کالای مصرفی است اما در 
کشور ما سرمایه است و افرادی 
منابــع مالی خــود را در خرید 
خودرو متمرکــز می کنند و با 
شرایط ویژه در بازار می فروشند 
و بدین ترتیب تعــادل بازار را 

برهم می زنند.
صنعت  کرد:  تاکید  کریمی 
خودرو یک صنعت رانتی است 

ولی طی ســال های گذشــته 
است  داشته  خوبی  پیشــرفت 
اما نقص های فراوانی هم داشته 
اســت و با اینکه دولت یازدهم 
حمایت فراوانی از آن داشــته، 
از واردات خــودرو جلوگیــری 
کرده است.وی گفت: در قانون 
حمایت از مصرف کنندگان آمده 
اســت، باید سود مشارکت قید 
شــود و چارچوب معینی برای 
مشــخص  خودرو  پیش فروش 

شود.
کریمی افزود: در نظام بانکی، 
اشتغال به عملیات بانکی فقط 

اســت  امکان پذیر  قانون  طبق 
و این کار بــه نوعی دخالت در 
سیستم بانکی قلمداد شده است.

عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس گفت: در قانون کیفری 
هم برای کسانی که نقض قانون 
کنند، مجازاتهایی در نظر گرفته 
شده است.وی افزود: در کشور ما 
تداخل هایی بین تولید و حیطه 
امور بانکی وجــود دارد و برای 
وام شرایطی را فراهم می کنند 
که یا وام 15 درصد به کســی 
نمی رسد یا عملا به وامی بیش 

از 18 درصد تبدیل می شود.

دولت حسن روحانی در حالی طی ۴ سال اخیر بیش از 5۷5 هزار 
میلیارد تومان هزینه  جاری داشته است که این رقم در دولت دهم 

302هزار میلیارد تومان بوده است.
به گزارش تسنیم، گزارش های رسمی بانک مرکزی حاکی است، جمع 
هزینه هــای جاری دولت در ســال های 92، 93، 94 و 9ماهه 95 حدود 

575 هزار میلیارد تومان بوده است.
بنابراین گــزارش، هزینه های جاری دولت 119 هزار و 764 میلیارد 
تومان در سال 92، بیش از 143 هزار و 831 میلیارد تومان در سال 93، 
حدود 170 هزار و 688 میلیارد تومان در ســال 94 و بیش از 140 هزار 

میلیارد تومان در 9ماهه 95 بوده است.
این در حالی است که هزینه های جاری دولت در سال های 88 تا 91 
به  ترتیب 59 هزار و 378 میلیارد تومان، 65 هزار و 934 میلیارد تومان، 
87 هــزار و 770 میلیارد تومان و 88 هــزار و 999 میلیارد تومان و در 

مجموع 302 هزار میلیارد تومان بوده است.
خرج کرد دولت روحانی در ردیف هزینه های جاری در مقایسه با دولت 

دهم بیش از 90 درصد رشد داشته است.
در همین رابطه، هفته گذشته در جلسه تصویب کلیات لایحه بودجه 
96 در مجلس، رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور به دفاع از کلیات 

بودجه سال آینده پرداخت.
نوبخت با اشاره به بودجه جاری سال 96 گفت: در آغاز دولت، بودجه 
جاری 120 هزار میلیارد تومان بود و در قانون بودجه امسال مجلس این 
میزان را با 59 درصد رشد به 190 هزار و 800 میلیارد تومان افزایش داد.
وی افزود: بودجه عمرانی در ســال 92 برابر 22 هزار و 200 میلیارد 
تومان عملکرد داشت که امسال با رشد 67 درصدی به 37 هزار میلیارد 

تومان رسید.
نوبخت درباره اینکه چرا همه این افزایش در بودجه عمرانی رخ نداده 
اســت؛ گفت: نمایندگان بگویند کدام هزینه ها را از بودجه جاری حذف 

کنیم، همان را حذف خواهیم کرد)!(
با این حال گویا روند افزایشی هزینه های جاری دولت یازدهم و فشار 
به بودجه  عمرانی، در بودجه سال آینده نیز ادامه خواهد داشت تا جایی 

که این موضوع اعتراض نمایندگان مجلس را در پی داشته است.
در همین رابطه، مهرداد لاهوتی، نماینده لنگرود، هفته گذشــته در 
مخالفت با کلیات لایحه بودجه 96 تصریح کرد: سیل هزینه های جاری، 
هر ساله در دولت ها افزایش می یابد از طرفی سال گذشته بودجه ای بالغ بر 
57 هزار میلیارد تومان برای پروژه های عمرانی پیش بینی کرده بودیم ولی 
امسال این رقم به 72 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. باید پرسید آیا 
سال گذشته همان رقم 57 هزار میلیارد تومان محقق شده بود که امسال 

بودجه پروژه های عمرانی را به 72 هزار میلیارد تومان افزایش دادیم؟!
همچنین بر اساس لایحه بودجه دولت در آذرماه، لایحه بودجه سال 
آینده کل کشور به عنوان آخرین سند دخل و خرج سالانه دولت یازدهم در 
شرایطي تقدیم مجلس شد که قرار است 320 هزار میلیارد تومان از منابع 
کشور یعنی حدود 5/5 برابر بودجه عمرانی کشور، صرف امور جاری شود.

به گزارش فردا، آنگونه که آمارها نشان می دهد بودجه جاری کشور در 
ســال های 93 و 94 به ترتیب 96/6 و 99/4 درصدش محقق شده، حال 
آنکه درصد تحقق بودجه عمرانی در همین سال ها تنها 68 و 48/5 درصد 
بوده اســت. این نشان می دهد که تأمین زیرساختها فقط در بخشنامه ها 
و آیین نامه هــا مورد تأکید قرار می گیرد و در واقع دولت عزم جدی برای 

انجام هزینه های عمرانی ندارد.
با یک محاســبه ســاده می توان گفت که دولت در سال گذشته تنها 
22/9 هزار میلیارد تومان صرف هزینه های عمرانی کرده ولی 162 هزار 
میلیارد تومان را صرف هزینه های جاری خود کرده اســت. اگر دولت در 
این سالها برای کاهش حجم خود و به تبع آن کاهش هزینه های جاری 
بودجه، قدم های جدی بر می داشــت حالا شــاهد آن نبودیم که بودجه 
جاری کشــور حدود 5/3 برابر بودجه عمرانــی ) البته در صورت تحقق 

100 درصدی آن ( باشد.

یکــی از نماینــدگان 
استان خوزستان در مجلس 
اســلامی،  وزرای  شورای 
نیرو، نفت و کشــاورزی را 
تالاب  خشک شدن  باعث 
پنجمین  کــه  هور العظیم 
تالاب کشــور به شــمار 

می رفت ، معرفی کرد.
قاسم ساعدی در گفت وگو 
با خبرگزاری تســنیم با اشاره 
بــه عملکــرد وزارت نیرو در 
زمینه رفع حوادث رخ داده در 
خوزستان اظهار داشت: عملکرد 
وزیر نیرو در مدیریت آب و برق 
یک مدیریت بر حســب روابط 
اســت. در تمام مذاکراتی که 
دادیم خوشــبختانه  دولت  به 

تازه خانم ابتکار به این نتیجه 
رسیده و در مصاحبه ای گفت 
به صورت  نفتی  شــرکت های 
غیرقانونی به هور العظیم دشت 
آزادگان تجاوز کردند و شرایط 

این تالاب را به هم زدند.
وی افزود: بنده درباره مسائل 
جلوی  بار  چندین  هور العظیم 
این خانم را گرفتم و گفتم که 
ابتــکار منصفانه عمل  »خانم 
کن« اما ایشــان تــازه متوجه 
شــده و اعتراف کرده است که 
شــرکت های نفتی با تخلف و 
با تقسیم هور به حوضچه های 
متعدد و متفاوت آن را خشک و 
به کانون ریزگرد تبدیل کردند.

این نماینــده مجلس بیان 

کــرد: بنده بارها بــه وزیرنیرو 
گفتم که حقابه کشاورزی، آبیان 
و آب شرب  تالاب هور العظیم 
را تامین کنید. مردم هندیجان 
در بعد تامین آب کشــاورزی 
مانده انــد زیرا تمام ســرمایه 
را در کشــاورزی هزینه  خود 
کردنــد اما در حــال حاضر با 
خشکی رودخانه مواجه شدند.

ســاعدی ادامه داد: وزیر جهاد 
کشــاورزی به جــای اینکه از 
کشــاورز دفاع کند و درتامین 
آب بــا یک کارگــروه که باید 
بین وزارت نیرو و کشــاورزی 
تشکیل شود از آب رودخانه ها 
دفاع کند متاسفانه با وزارتخانه 
نیرو و آقای چیت چیان همنوا و 

هم صدا شده و آقای چیت چیان 
نیز با همنوایی با آقای زنگنه، 
وزیر نفت دولت یازدهم، تالاب 
هورالعظیم که پنجمین تالاب 
کشــور به شــمار مــی رود را 

خشکاند.
وی با بیان اینکه دولت فقط 
به فکر نفت است و هیچ توجهی 
نسبت به سلامتی مردم منطقه 
ندارد، خاطرنشــان کرد: دولت 
تنها این فکر را داشــت که با 
اندک هزینه ای نفت را استخراج 
کند. بنده از رئیس جمهور کشور 
تعجب می کنم که در سال 92 
به مردم خوزســتان قول داد، 
سؤال این است که به کدام قول 

خود عمل کرده است؟

اضافه  نماینده مجلس  این 
کرد: چرا رئیس جمهور نسبت به 
این همه تذکراتی که نمایندگان 
خوزســتان در زمینه مســائل 
مختلف به ایشان دادند توجهی 
نمی کند. خوزستان برای مقام 
معظم رهبری بسیار مهم است و 
چندین بار به مسئولان گوشزد 
کردند و گفتند که خوزستان را 
دریابید، اما این دولت مشخص 
نیســت با چه خط و روشی در 

حال حرکت و مدیریت است.
ســاعدی با اشاره به بحران 
اخیری که متوجه خوزســتان 
شــد، گفت: بحران اخیری که 
باعــث قطعی آب و برق شــد 
در مرحله نخســت بی کفایتی 

مدیران اســتان ما را نشان داد 
و ازمدیران اســتانی به عنوان 
نماینده مردم از مسئولان استان 
ســند می خواهم کــه تاکنون 
وزارتخانه های  با  چه مکاتباتی 
مطبوع جهت پیش بینی حوادث 
اخیر و بروز مشکلات داشتند.

وی تصریح کرد: بنده به جرأت 
اصــلا مکاتبه ای  می گویم که 
صورت نگرفته و این بی اعتنایی 
مدیریتی است و ما مدیرانی که 
به این طریق مدیریت می کنند 
را نمی خواهیم و اگر خطوط برق 
توسط تیم نظارتی وزارت نیرو 
همیشه انجام می شود پس چرا 
این همه مدت خواب بودند و به 
وظیفه نظارتی خود نپرداختند.

نماینده خوزستان در مجلس شورای اسلامی:

وزیران نفت، نیرو و کشاورزی عامل خشک شدن تالاب هور العظیم هستند

رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی با اشاره به اینکه نیمی 
از پوشاک وارداتی کشور قاچاق است، رقم واردات پوشاک خارجی 

و کفش را حدود سه تا چهار میلیارد دلار دانست.
به گزارش نســیم، محمد مروج حســینی اظهار داشــت: 50 درصد 
پوشــاک وارداتی به ایران به صورت غیرقانونی وارد شده و کالای قاچاق 

محسوب می شود.
وی افزود: سالانه حدود هفت میلیارد دلار پوشاک خارجی به همراه 
کفش در ایران مصرف می شــود که حدود ســه تا چهار میلیارد دلار آن 

کالای قاچاق است.
رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی کشور با بیان این که عمده 
قاچاق از طریق مبادی رســمی کشــور صورت می گیرد ادامه داد: هفته 

گذشته هفت کانتینر قاچاق پوشاک در این مبادی کشف و ضبط شد.
مروج با انتقاد از تولیدکنندگان داخلی که از اتیکت خارجی استفاده 
می کنند بیان کرد متاســفانه برچسب فروشی یک شغل شده است و هر 

برچسب تحت هر نامی در دسترس است.
وی خاطرنشــان کرد: خوشــبختانه بعد از تاکید رهبر فرزانه انقلاب 
مبنی بر مبارزه با قاچاق کالا، وزارت اطلاعات نقش پررنگی در این عرصه 
پیدا کرد و در کنار پلیس، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و سازمان حمایت از 

مصرف کنندگان به مبارزه با قاچاق کالا پرداخت.

پیگیری دولت برای خرج 1/5 میلیارد دلار در روســتاها قبل از 
انتخابات، شبهه سیاسی بودن برداشت دولت از صندوق توسعه ملی 

را تقویت کرد.
به گزارش تســنیم، معاون امور پارلمانی رئیس جمهور گفته است: دولت 
در تلاش اســت پیش از اتمام ســال لایحه برداشــت 1/5 میلیارد دلاری از 
صندوق توســعه ملی در صحن علنی مجلس مطرح شود و به محض تصویب 
شورای نگهبان بلافاصله نحوه هزینه آن در مناطق عشایری، روستایی و مرزی 

مشخص خواهد شد.
حســینعلی امیری معاون امــور مجلس رئیس جمهــور در بدو ورود به 
آذربایجــان غربی و در فرودگاه ارومیه گفت: برداشــت 1/5 میلیارد دلار از 
صندوق توسعه ملی نشانگر عزم دولت برای توسعه اشتغال در مناطق مرزی، 

عشایری و روستایی است.
امیری افزود: دولت در تلاش اســت پیش از اتمام ســال این لایحه در 
صحن علنی مجلس مطرح شود و به محض تصویب شورای نگهبان بلافاصله 
نحوه هزینه و چگونگی ایجاد اشتغال در مناطق عشایری، روستایی و مرزی 

مشخص خواهد شد.
گفتنی اســت پیش از این نائب رئیس کمیســیون اقتصادی هم لایحه 
برداشــت 1/5 میلیارد دلار از منابع صندوق توســعه ملی را دارای شــائبه 

سیاسی دانسته بود.
مهرداد لاهوتی، با اشــاره به لایحه برداشت یک و نیم میلیارد دلاری از 
صندوق توسعه ملی برای پرداخت تسهیلات اشتغال روستائیان اظهار  داشت: 
چند ایراد به این لایحه وارد است،  اول اینکه صندوق توسعه برای پرداخت های 
ارزی محدودیت ندارد و البته اینکه روســتاها توان جذب ارز ندارند، بنابراین 

باید این اعتبار به صورت ریال باشد.
این نماینده مجلس تأکید کرد: طرح دولت در رابطه با اشتغال روستائیان 
خام بوده و شــبهات زیادی به آن وارد اســت و جزئیات و مفاد آن قطعاً در 
کمیســیون برنامه و بودجه، مشــخص خواهد شد، زیرا صندوق توسعه ملی 
نمی تواند با حجم عظیمی از روستائیان روبه رو باشد، بنابراین بانک های عامل 
شیوه استفاده، بخش های موردنیاز تسهیلات و چگونگی و اجزای آن به تفکیک 
و ریز تعیین خواهد شــد.وی با بیان اینکه نگاه مجلس به این موضوع مثبت 
اســت، عنوان کرد: این سؤال مطرح می شود که چرا دولت در سال اول عمر 
خود چنین پیشنهادی نداده و در سال پایانی به دنبال اشتغال روستائیان است، 
بنابراین شبهه سیاسی به این لایحه وارد است و اینکه چرا با یک حکم کلی و 
بدون شفافیت، درخواست چنین اعتباری کرده است. اجازه نمی دهیم با حکم 

کلی به اسم روستائیان، احیاناً منابع جای دیگری هزینه شود.
عضو انجمن کارفرمایان کشور هم درباره اقدام اخیر دولت برای صرف هزینه 
1/5 میلیارد دلاری با هدف توسعه اشتغال روستائیان، گفته بود: این موضوع 

به طور ریشه ای دارای اشکال بوده و با این رویه موافق نیستم.
محمد عطاردیان، اظهار داشت: دولت با این کار نشان می دهد که استراتژی 
کامل و بلندمدتی برای توســعه اشتغال کشور و کارآفرینی و از همه مهمتر 
توسعه پایدار کشــور ندارد.این عضو شورای عالی کار خاطرنشان کرد: طرح 
ضربتی ایجاد اشــتغال یک مشت پول حرام کردن در کشور است که گره ای 

از مشکلات اقتصاد کشور باز نمی کند.
گفتنی اســت طی دولت یازدهم بارها در عناوین مختلفی برداشــت از 
صندوق توسعه ملی صورت گرفته و هم اکنون نیز قصد دارد مبلغ قابل توجه 

1/5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برداشت کند.

شبهه سیاسی بودن برداشت دولت از صندوق توسعه ملی تقویت شد

عجله دولت برای هزینه کردن 1/5 میلیارد دلار 
در روستاها قبل از انتخابات

رفاه  و  کار  تعــاون،  وزارت 
اجتماعــی که چند روز پیش در 
یک نامه رسمی از تعطیلی روز 30 
اسفند خبر داده بود، در اطلاعیه 
جدیدی تعطیلی این روز را پس 
گرفت و آن را در صلاحیت هیئت 

وزیران دانست.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
اعلام کرد: در پی انتشار خبر تعطیلی 
روز سی ام اسفند ماه سال جاری در 
رسانه ها، به آگاهی می رساند، موضوع 
یاد شــده کان  لم یکن بــوده و اتخاذ 

تصمیم در خصوص تعطیلی روز سی ام 
اســفند در صلاحیت هیئت محترم 
وزیــران می باشــد.بنابراین هر گونه 
تصمیم گیری از سوی هیئت محترم 
وزیران به نحو مقتضی اطلاع رسانی 
خواهد شد.پیشــتر اسماعیل ظریف 
آزاد، مدیــر کل روابط کار و جبران 
خدمــت در نامه ای بــه مدیران کل 
کار استانها درباره تعطیلی 30 اسفند 
95 اعلام کرده بود: »نظر به اینکه به 
موجب لایحه قانونی تعیین تعطیلات 
رســمی مصوب 1359/4/8 شورای 
انقلاب جمهوری اســلامی ایران 29 
اســفند تا 4 فروردین جزء تعطیلات 

رسمی کشور منظور شده است، و در 
سال های کبیسه اسفند ماه 30 روزه 
بوده و روز ســی ام نیز در بازه تعیین 
شده قرار می گیرد و اصلاحات بعدی 
آن قانون نیــز متعرض تعطیلی روز 
سی ام اسفند ماه نشده است، بنابراین 
بر طبق قانون یاد شــده روز ســی ام 
اســفند ماه همچنان جزء تعطیلات 
رسمی کشــور محســوب می شود. 
خواهشــمند است دســتور فرمایید 
موضــوع مذکور به نحــو مقتضی به 
آگاهی کارشناسان و کارکنان ذی ربط 
رسانده شود و در حوزه آن اداره کل 

نیز اطلاع رسانی شود.«

بر اساس آمار جدید بانک 
مرکزی، نرخ تورم در بهمن ماه 
سال جاری با یک دهم درصد 
به  به دی ماه،  افزایش نسبت 

8/۷ درصد رسید.
به گزارش تســنیم، در حالی 
مرکز آمار نرخ تــورم بهمن ماه 
را 6/8 درصــد اعــلام کرده بود 
که بانک مرکزی دیروز نرخ تورم 
بهمن ماه را 8/7 درصد اعلام کرد.

این در حالی اســت که بانک 
مرکــزی نرخ تورم دی ماه را نیز 
با اختلاف نســبت به مرکز آمار 

8/6 درصد اعلام کرد؛ مرکز آمار 
تورم دی ماه را 6/9 درصد اعلام 

کرده بود.
عمومی  روابــط  اعلام  طبق 
بانک مرکــزی، خلاصه نتایج به 
دست آمده از شاخص بهای کالاها 
و خدمــات مصرفــی در مناطق 
شهری ایران بر اساس سال پایه 

100=1390 به شرح زیر است:
- شــاخص بهــای کالاها و 
خدمات مصرفی در مناطق شهری 
ایران در بهمن ماه 1395 به عدد 
257/7 رســید که نسبت به ماه 

قبل 1/1 درصد افزایش یافت.
- شاخص مذکور در بهمن ماه 
1395 نسبت به ماه مشابه سال 
قبل معادل 10/6 درصد افزایش 

داشته است.
گفتنــی اســت بر اســاس 
آمار  مرکز  گــزارش  جدیدترین 
ایران، تــورم کل در دوازده ماهه 
منتهی به بهمن 95 نســبت به 
دوره مشابه سال قبل 6/8 درصد 
شــد؛ ضمن اینکه تورم نقطه به 
نقطه هم به 7/1 درصد رســیده 

است.

طبق آمار بانک مرکزی:

نرخ تورم به 8/7 درصد رسید وزارت کار تعطیلی 30 اسفند را پس گرفت

صنعت  فعــال  یــک 
پتروشــیمی گفت: امسال 
موضوع صاحبان پروانه های 
صــوری در مناطق آزاد و 
ســهمیه های برخــوردار 
مالیاتــی 9  معافیــت  از 
تا  شــده  باعث  درصدی 
مواد پتروشیمی راحت تر و 
ارزان تر به دست واسطه ها 

برسد.
امیر منصور شــیرازیان در 
گفت وگو با خبرگزاری فارس با 
بیان اینکه راهکاری شفاف تر و 
بهتر از مکانیزم عرضه و تقاضا 

در بــورس کالا برای معاملات 
پتروشــیمیایی  محصــولات 
وجود ندارد، عنوان کرد: فرایند 
معاملات محصولات پتروشیمی 
در بورس کالا از شفافیت بالایی 
دســت  پایین  صنایع  بــرای 
پتروشــیمی برخوردار بوده و 
این در حالی اســت که هنوز 
مشکلات نحوه توزیع این مواد 
برخــوردار از ارزش افزوده در 
کشــور ایران بــه دلیل وجود 
شرکت های صوری دچار اشکال 

اساسی است.
وی افزود: در کشــورهای 

همجوار ایران مواد پتروشیمی 
بطــور اعتباری بــا کمترین 
تضامین به صاحبان کارخانه 
و طــی 100 روز بــه قیمت 
نقدی تحویل و تسویه حساب 
می شــود ولی در ایــران این 
موضوع محال است. از سویی 
دیگر از واســطه و تاجر مواد 
پتروشــیمیایی در جایی که 
بــورس وجــود دارد خبری 
نیســت ولی در ایــران این 
مســئله وجود داشته و باعث 
می شود که بخشی از مواد در 
بخش واسطه گری وارد شده و 

قسمت اعظم رانتی که وجود 
دارد به جــای اینکه به رونق 
خط تولید بیانجامد به جیب 
می شود.این  ریخته  واسطه ها 
با  فعال صنعت پتروشــیمی 
بیان اینکه طی امسال موضوع 
صاحبان پروانه های صوری در 
مناطق آزاد و یا سهمیه های 
مالیاتی  معافیت  از  برخوردار 
9 درصدی در سامانه بهین یاب 
باعث شد تا مواد پتروشیمی 
راحت تر و ارزان تر به دســت 
واســطه ها برسد، عنوان کرد: 
در ایران اگر تولید کننده در 

قالب قانون تجارت حرکت کند 
و در عین حال از نقدینگی در 
گردش به عنوان یک موضوع 
مقدس برای خریــد خانه و 
یا  یا طرح های توســعه ای و 
هزینه های امور خیریه مصرف 
نشود مشکلی نخواهیم داشت.

شــیرازیان با تأکید بر لزوم 
رصد مداوم شرکت های صوری 
و ســهمیه های غیر واقعی در 
ســوی  از  بهین یاب  ســامانه 
در  گفت:  نظارتــی،  نهادهای 
صورت وجود پروانه بهره برداری، 
قدر مسلم یک پیر زن نمی تواند 

به واسطه این پروانه از سهمیه 
خرید پی وی ســی در بورس 
کالا برخوردار شود مگر اینکه 
در مچینگ بورس پس از عدم 
اقبال خریداران روبرو، از سوی 
عرضه کننده پتروشــیمی در 
فضای تجاری معامله ای خارج 
از بورس رخ دهد ولی در بخش 
تولید همچنان وجود پروانه های 
صوری آزار دهنده اســت که 
اغلب آنها مربــوط به مناطق 
محروم و دور افتاده کشور بوده 
و ظرفیت های غیر واقعی بالایی 

را نشان می دهند.


